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P r o t o k ó ł    Nr VI/19 

 

Sesji  Rady  Miejskiej  we  Wschowie 

w  dniu  25 kwietnia 2019r. 

 

Sesja Rady Miejskiej rozpoczęła się o godz. 14.00 w Urzędzie Miasta i Gminy we Wschowie. 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Hanna Knaflewska-Walkowiak. 

Obsługa prawna – Radca Prawny Rafał Jedyński. 

Z ogólnej liczby 21 radnych Rady Miejskiej we Wschowie obecnych w chwili rozpoczęcia 

sesji było 20 radnych. 

W sesji udział wzięli: Burmistrz, Z-ca Burmistrza, Skarbnik, Gł. Księgowy, pracownicy 

Urzędu. 

 

Ad. 1 

Obecnych 20 radnych.  

Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak stwierdziła, że jest odpowiednie 

quorum do podejmowania uchwał.    

 

Ad.  2 

 Ślubowanie radnego. 

Przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radny składa ślubowanie. 

Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak poprosiła Panią Wiolettę Zarzycką o 

złożenie ślubowania. 

Pani W.Zarzycka złożyła ślubowanie o treści: "Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej 

Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, 

mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców". 

 

Obecnych 21 radnych. 

Ad.  3 

 Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

Do porządku obrad Przewodnicząca obrad wprowadziła autopoprawkę burmistrza o treści: 

"Wycofanie z porządku obrad punktu 10 ppkt 9 - Podjęcie uchwały w sprawie zbycia 

nieruchomości gminnych." 

  

Porządek obrad VI sesji Rady Miejskiej: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ślubowanie radnego. 

3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja na temat działalności Straży Miejskiej we Wschowie w 2018r.  

6. Informacja nt.  realizacji Programu współpracy Gminy Wschowa z organizacjami 

pozarządowymi  

w 2018 roku. 

7. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2018r. 

8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 

terenie miasta i Gminy Wschowa za 2018r. 

9. Informacja nt. oceny zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społecznej i demograficznej. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:  
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1) ustalenia planu sieci szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Wschowa, a 

także ustalenie granic ich obwodów, 

2) zmiany Uchwały Nr XXVII/267/17 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 30 marca 

2017r. w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycieli szkół niewymienionych 

w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Wschowa, 

3) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym, w prowadzonych przez Gminę Wschowa 

publicznym przedszkolu i oddziałach podstawowych w publicznych szkołach 

podstawowych, 

4) wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy Wschowa na rok 2019, 

5) miejsc okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli oraz określenia sezonu 

kąpielowego na terenie Gminy Wschowa w 2019r. - dot. miejscowości Lgiń nad 

Jeziorem Lgińsko, 

6) miejsc okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli oraz określenia sezonu 

kąpielowego na terenie Gminy Wschowa w 2019r. - dot. miejscowości Wygnańczyce 

nad Jeziorem Dąbie, 

7) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wschowa w 2019r., 

8) odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 

9) zmiany Uchwały Nr II/5/18 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 10 grudnia 2018r. w 

sprawie powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej we 

Wschowie, 

10) zmiany Uchwały Nr II/6/18 Rady Miejskiej we Wschowie w sprawie powołania 

składu osobowego Komisji skarg, wniosków i petycji Rady Miejskiej we Wschowie, 

11) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wschowa na 2019 rok, 

12) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Wschowa na lata 2019 – 2027. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

13. Zakończenie obrad. 

 

Ad.  4 

 Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie międzysesyjnym przedstawił 

Burmistrz Konrad Antkowiak. 

Sprawozdanie radni otrzymali.  

Materiał w załączeniu do protokołu. 

Radny Miłosz Czopek - burmistrz wydał wiele Zarządzeń dotyczących powołania komisji ds. 

naboru na stanowiska w UMiG, radny zapytał jaki jest koszt utworzenia tych stanowisk oraz 

prosi o więcej in formacji nt. zmian organizacyjnych w Urzędzie. 

Odpowiedzi udzielił burmistrz informując, że Urząd pozbawiony był szczebla średniego 

nadzorującego pracowników. W dwóch przypadkach przeprowadzono awans wewnętrzny. 

Przeprowadzono nabór na dyrektora Biura Oświaty i Spraw Społecznych oraz na Kierownika 

Referatu ds. Oświaty. 

Radny Przemysław Gliński - odbyło się spotkanie informacyjne w Lubuskim Urzędzie 

Wojewódzkim w Gorzowie Wlkp., które dotyczyło naboru wniosków oraz kryteriów w 

ramach Programu "Funduszu Dróg Samorządowych" - radny pyta ile wniosków złożyła 

gmina Wschowa? 

Burmistrz Konrad Antkowiak - gmina złożyła 1 wniosek na Przebudowę drogi gminnej nr 

Wschowa - Buczyna (Papiernia) łączącej ulicę Wolsztyńską we Wschowie z drogą powiatową 

1012F - od km 0+000 do km 1+117. 
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Radny Przemysław Gliński - gmina ma zadłużenie z tytułu Umowy zawartej z ENEA Oświetlenie 

Spółka z o.o  na usługę oświetleniową na teranie Miasta i Gminy Wschowa (ok. 1,5 mln. zł), radny 

prosi o informację nt. oszczędności dla gminy z tyt. zawartej tej umowy. 

Radny Przemysław Gliński - czy za czas strajku w placówkach oświatowych, nauczyciele otrzymają 

wynagrodzenie? 

Burmistrz Konrad Antkowiak - wypłata wynagrodzenia jest w gestii dyrektorów szkół. 

 

Radny P.Gliński poprosił o przejrzenie strony BIP Wschowy z uwagi na nieprawdziwe wiadomości. 

 

Ad.  5 

 Informacja nt. działalności Straży Miejskiej we Wschowie. 

Materiał w załączeniu do protokołu. 

 

Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak jak i inni radni podziękowali Komendantowi 

Straży Miejskiej za przygotowane sprawozdanie, ale przede wszystkim za wykonywaną pracę. 

 

Radna Helena Nikolin zapytała w temacie składowania osadów w Osowej Sieni. 

Strażnik SM Michał Cieplak odpowiedział, że nie było problemów w tym temacie w Osowej Sieni ani 

w Dębowej Łęce. 

 

Ad.  6 

 Informacja nt. realizacji Programu współpracy Gminy Wschowa z organizacjami 

pozarządowymi w 2018r. 

Materiał w załączeniu do protokołu. 

 

Radna Katarzyna Owoc-Kochańska zwróciła uwagę, że informacja nie zawiera harmonogramu 

spotkań  z organizacjami pozarządowymi i grupami nieformalnymi. 

 

Ad.  7 

 Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej we Wschowie. 

Materiał w załączeniu do protokołu. 

 

Dyrektor OPS Mariola Chruszczewska szczególną uwagę zwróciła na konieczność i potrzebę 

utworzenia w gminie Wschowa środowiskowego domu samopomocy.  

Tego typu ośrodek  wsparcia jest przeznaczony dla osób przewlekle psychicznie chorych i 

niepełnosprawnych intelektualnie. Środowiskowy dom samopomocy to placówka okresowego 

- dziennego lub całodobowego - pobytu, w którym osoby z zaburzeniami psychicznymi mogą 

otrzymać częściową opiekę i pomoc w zaspokojeniu niezbędnych potrzeb życiowych oraz 

posiłek. Środowiskowy dom samopomocy świadczy usługi w ramach indywidualnych lub 

zespołowych treningów umiejętności społecznych, polegających na nauce, rozwijaniu lub 

podtrzymywaniu umiejętności w zakresie czynności dnia codziennego i funkcjonowania w 

życiu społecznym. 

Radna Jolanta Pawłowska - popiera wniosek dyrektor OPS, twierdzi, że należy pochylić się 

nad tym tematem i poszukać budynku na ten cel. 

Radna Emanuela Stanek-Juśkiewicz zaproponowała, by Komisja Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej i Spraw Socjalnych zajęła się tym tematem. 

 

Ad.  8 

 Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

na terenie miasta i gminy Wschowa za 2018r. 

Materiał w załączeniu do protokołu. 

Dyskusji nad sprawozdaniem nie było. 

 

Ad.  9 

 Informacja nt. oceny zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej. 
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Radny Wiesław Widera zapytał z ilu możliwości "Karty dużej rodziny" można korzystać? 

Dyrektor OPS - na stronie internetowej zamieszczony jest katalog możliwości. 

 

Przewodnicząca obrad ogłosiła przerwę od godz. 14.50 - 15.00 

 

Po przerwie obecnych 21 radnych. 

Ad.  10 

 Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 50 w sprawie ustalenia planu sieci szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Wschowa, a także ustalenie granic ich obwodów.  

 

Radny Miłosz Czopek zapytał, czy ta sieć szkół jest taka sama jak poprzednia? 

Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych potwierdził, że tak, ale doszło kilka nowych 

ulic. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baśczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Czopek Miłosz, Drobnik Michał, Gliński Przemysław, 

Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kola Krzysztof, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Widera Wiesław, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

VI/48/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  25 kwietnia 2019r.  w sprawie ustalenia planu 

sieci szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Wschowa, a także ustalenie granic ich 

obwodów.   

   

2) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku nr 51  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/267/17 Rady Miejskiej we Wschowie z 

dnia 30 marca 2017r. w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono 

stanowiska kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycieli szkół niewymienionych w art. 

42 ust. 3 Karty Nauczyciela, dla których organem prowadzącym jest Gmina Wschowa.  

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baśczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Czopek Miłosz, Drobnik Michał, Gliński Przemysław, 

Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kola Krzysztof, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Widera Wiesław, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

VI/49/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  25 kwietnia 2019r.  w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XXVII/267/17 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 30 marca 2017r. w sprawie 

określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 

opiekuńczych nauczycieli szkół niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Wschowa.  
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3) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 52 w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym, w prowadzonych przez 

Gminę Wschowa publicznym przedszkolu i oddziałach podstawowych w publicznych 

szkołach podstawowych. 

 

Radna Katarzyna Owoc-Kochańska wyraziła swoją opinię i potwierdziła, że jest za 

bezpłatnym korzystaniem z gminnych przedszkoli. 

 

Dyrektor Biura Oświaty i Spraw Społecznych wyjaśnił, że to przepisy prawa regulują.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baśczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Czopek Miłosz, Drobnik Michał, Gliński Przemysław, 

Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kola Krzysztof, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Widera Wiesław, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

VI/50/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  25 kwietnia 2019r.  w sprawie określenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym, w prowadzonych przez Gminę Wschowa publicznym 

przedszkolu i oddziałach podstawowych w publicznych szkołach podstawowych. 

 

4) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 53 w sprawie wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy Wschowa na 

rok 2019. 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baśczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Czopek Miłosz, Drobnik Michał, Gliński Przemysław, 

Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kola Krzysztof, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Widera Wiesław, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

VI/51/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  25 kwietnia 2019r.  w sprawie wykazu 

kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy Wschowa na rok 2019. 

 

5) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 54 w sprawie miejsc okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli oraz określenia 

sezonu kąpielowego na terenie Gminy Wschowa w 2019r. - dot. miejscowości Lgiń nad 

Jeziorem Lgińsko. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baśczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Czopek Miłosz, Drobnik Michał, Gliński Przemysław, 

Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kola Krzysztof, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Widera Wiesław, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

VI/52/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  25 kwietnia 2019r.  w sprawie miejsc 
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okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli oraz określenia sezonu kąpielowego na terenie 

Gminy Wschowa w 2019r. - dot. miejscowości Lgiń nad Jeziorem Lgińsko. 

 

6) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 55 w sprawie miejsc okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli oraz określenia 

sezonu kąpielowego na terenie Gminy Wschowa w 2019r. - dot. miejscowości Wygnańczyce 

nad Jeziorem Dąbie. 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baśczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Czopek Miłosz, Drobnik Michał, Gliński Przemysław, 

Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kola Krzysztof, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Widera Wiesław, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

VI/53/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  25 kwietnia 2019r.  w sprawie miejsc 

okazjonalnie wykorzystywanych do kąpieli oraz określenia sezonu kąpielowego na terenie 

Gminy Wschowa w 2019r. - dot. miejscowości Wygnańczyce nad Jeziorem Dąbie. 

 

7) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 55 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wschowa w 2019r. 

 

Radny Piotr Buczek - radny jest za czipowaniem psów, należy ustalić datę wprowadzenia 

czipów, jest również za wprowadzenie opłaty z tytułu posiadania psa. 

 

Radna Katarzyna Owoc-Kochańska - zwraca uwagę na brak rozmów władz gminy z osobami 

z wolontariatu, określiła jako zły stan przytuliska przy oczyszczalni ścieków we Wschowie, 

zaapelowała do radnych o akcję "Adoptujmy psa". 

 

Radny Wiesław Widera zapytał, komu zgłaszać zwierzęta, które giną na drogach? 

Dyrektor Biura Gospodarko Komunalnej i Środowiska wyjaśniła, że zgłoszenia przyjmuje 

gmina i Straż Miejska. 

 

Radny Przemysław Gliński prosi o zamieszczenie tej informacji na stronie internetowej 

gminy. 

 

Dodatkowe wyjaśnienie przekazał Radca Prawny informując, że burmistrz przygotowuje 

zarządzenie o wydawaniu karmy dla kotów czy kaczek.  

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baśczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Czopek Miłosz, Drobnik Michał, Gliński Przemysław, 

Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kola Krzysztof, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Widera Wiesław, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

VI/54/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  25 kwietnia 2019r.  w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Wschowa w 2019r. 
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8) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 57 w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy. 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baśczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Czopek Miłosz, Drobnik Michał, Gliński Przemysław, 

Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kola Krzysztof, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Widera Wiesław, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

VI/55/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  25 kwietnia 2019r.  w sprawie odstąpienia od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.  

 

9) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 59 w sprawie zmiany Uchwały Nr II/5/18 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 10 

grudnia 2018r. w sprawie powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

we Wschowie. 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baśczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Czopek Miłosz, Drobnik Michał, Gliński Przemysław, 

Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kola Krzysztof, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 

Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Widera Wiesław, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

VI/56/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  25 kwietnia 2019r.  w sprawie zmiany 

Uchwały Nr II/5/18 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia 10 grudnia 2018r. w sprawie 

powołania składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej we Wschowie. 

 

10) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 60 w sprawie zmiany Uchwały Nr II/6/18 Rady Miejskiej we Wschowie w sprawie 

powołania składu osobowego Komisji skarg, wniosków i petycji Rady Miejskiej we 

Wschowie. 

Jako przedstawiciela Klubu Radnych Lepsza Wschowa zgłoszono Wiolettę Zarzycką, a jako 

przedstawiciela Klubu Radnych NW-NS zgłoszono Emanulę Stanek-Juśkiewicz. Radne 

Wyraziły zgodę. 

 

Na przewodniczącego komisji radny Tadeusz Sobczuk zgłosił radnego Michała Drobnika. 

Radny Drobnik wyraził zgodę. 

 

Natomiast radna Elwira Świątek na przewodniczącego komisji zgłosiła radną Emanuelę 

Stanek-Juśkiewicz. Radna wyraziła zgodę. 

 

Za radnym Michałem Drobnikiem głosowało 11 radnych, natomiast za radną E.Stanek-

Juśkiewicz głosowało 9 radnych. 

Kandydatem na przewodniczącego komisji8 został M.Drobnik. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 21 – za (Baśczyn Franciszek, Brambor Sabina, 

Brzechwa Władysław, Buczek Piotr, Czopek Miłosz, Drobnik Michał, Gliński Przemysław, 

Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kola Krzysztof, Kowalczyk Jacek, Maćkowiak Stefan, 
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Nachaj Agnieszka, Nikolin Helena, Owoc-Kochańska Katarzyna, Pawłowska Jolanta, 

Sobczuk Tadeusz, Emanuela Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Widera Wiesław, Wieland 

Piotr, Zarzycka Wioletta),  0 – przeciw,  0 – wstrzymujących się,  podjęto Uchwałę Nr 

VI/57/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  25 kwietnia 2019r.  w sprawie zmiany 

Uchwały Nr II/6/18 Rady Miejskiej we Wschowie w sprawie powołania składu osobowego 

Komisji skarg, wniosków i petycji Rady Miejskiej we Wschowie. 

 

11) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 61 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wschowa na 2019r. 

 

Radna E. Stanek-Juśkiewicz - zwiększenie środków o kwotę 19.265,00 zł do kwoty 120.000 

zł na zadanie "Zakup urządzeń umożliwiających sporządzanie i utrwalanie imiennego wykazu 

głosowań radnych  wraz z tablicą audiowizualną" - zdaniem radnej jest ogromna różnica w 

zakupie tego typu urządzeń przez sąsiednie gminy. Radna jest za wykreśleniem tej kwoty ze 

zmian w budżecie gminy. 

 

Burmistrz Konrad Antkowiak - omówił proces badania w tym zakresie rynku. Na dzień 

dzisiejszy nie ma jeszcze wybranej firmy. 

 

Radna K.Owoc-Kochańska jest również za wykreśleniem tej zmiany, jako argument podała 

zdjęcie z budżetu zadania "budowa ścieżki rowerowej ze Wschowy do Lginia". 

 

Radny Miłosz Czopek określił, że po zbadaniu rynku maksymalny koszt zakupu urządzeń to 

kwota ok. 40 tys. zł. 

Radny zapytał również - jakie działania zostały podjęte w związku z wykupem terenu pod 

ścieżkę rowerową? 

 

Radna Sabina Brambor apeluje o utrzymanie zadania budowa ścieżki. 

 

Gł. Specjalista Biura Inwestycji i Infrastruktury wyjaśnił, że  zostało opracowane wstępne 

porozumienie, w chwili obecnej właściciel nieruchomości nie wyraża zgody na sprzedaż. 

Ścvieżka ta przebiega w ciągu drogi krajowej, od ronda Wolsztyńskiego w kierunku Lginia 

droga jest w Zarządzie Wojewódzkim Dróg w Zielonej Górze. Zdaniem pracownika Urzędu, 

Powinna to być inwestycja drogowa Zarządu Dróg. 

 

Zdaniem Burmistrza K.Antkowiaka, gmina nie rezygnuje z tego zadania, ale przesuwa go 

tylko w czasie. 

 

W związku z zaplanowaniem środków dla OSP Konradowo oraz dla OSP Wschowa na zakup 

samochodów ratowniczo-gaśniczych radny Miłosz Czopek zaapelował o zaplanowanie 

środków na garaż dla OSP Konradowo. 

 

Radny Przemysław Gliński - apeluje o kwotę 50 tys. zł na sprzęt do głosowania oraz ma 

pytanie czy zmiany w budżecie dotyczące CKiR w zakresie modernizacji i cyfryzacji wraz z 

montażem systemu nagłośnienia sali widowiskowej to koniec nakładów na to zadanie. 

 

Gł. Specjalista ds. inwestycji gminnych Urzędu wyjaśnił, że jest po rozmowach z 

wykonawcami i żadne dodatkowe nakłady nie powinny się pojawić. 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz zapytała, czy Pani dyrektor Biura Organizacyjnego przekazała 

burmistrzowi pytania dotyczące zakupu urządzeń do głosowania po wspólnym posiedzeniu 

komisji? 
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Burmistrz potwierdził, że w zakresie tego systemu tak i poinformował, że poprosi 

pracowników uczestniczących w posiedzeniach komisji o przekazywanie wszystkich 

informacji - zapytań radnych. 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz zgłosiła wniosek formalny o wykreślenie z uzasadnienia do 

zmian w budżecie m i g Wschowa  w punkcie 8 ppktu d tiret pierwszy oraz ppktu f. 

 

Radny P.Gliński kolejny raz wspomniał o tym, że na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 

była mowa, by burmistrz zaproponował inne rozwiązanie jeśli chodzi o zakup urządzenia do 

głosowania czy ścieżki rowerowej. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy, która poinformowała, że uczestniczyła w posiedzeniu komisji, 

ale nie wywnioskowała, że Rada oczekuje innych propozycji. 

 

Radny M.Czopek - dlaczego tak bardzo zmniejszono kwotę na zadaniu "Modernizacja 

pomieszczeń budynku SP Nr 2 we Wschowie" o kwotę 185.762 zł do kwoty 95.239 zł? 

 

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy wyjaśniając, że priorytetem jest termomodernizacja, 

jeśli będą oszczędności te pieniądze3 wrócą na to zadanie. 

 

Przewodnicząca obrad ogłosiła przerwę w obradach od godz. 16.35 do 16.50. 

 

Po przerwie obecnych 21 radnych. 

Przewodnicząca obrad poprosiła radną E.Stanek-Juśkiewicz o odczytanie wniosku 

formalnego. 

Po odczytaniu wniosku przez radną radny F.Baśczyn stwierdził, że nie jiest to wniosek 

formalny. 

 

Wyjaśnienia dokonał Radca Prawny informując, że powinien być wskazany paragraf z 

którego przesuwamy lub proponujemy przesunąć. 

Radna proponuje przesunąć te środki na tzw. "wolne środki". 

Z takim sformułowaniem nie zgadza się Radca Prawny. 

Radny F.Baśczyn zaproponował zakończenie dyskusji i przejść do głosowania nad uchwałą. 

 

Radna E.Stanek-Juśkiewicz kolejny raz zgłasza wniosek formalny o wcześniejszej treści . 

Przewodnicząca obrad poddaje wniosek formalny pod głosowanie. 

Głosami: za - 10, przeciw - 11 wniosek nie został przyjęty. 

 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  

W wyniku głosowania imiennego, głosami: 11 – za (Baśczyn Franciszek, Brzechwa 

Władysław, Buczek Piotr,  Drobnik Michał,  Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kola Krzysztof, 

Kowalczyk Jacek, Nachaj Agnieszka, Pawłowska Jolanta, Sobczuk Tadeusz, Zarzycka 

Wioletta),  1 – przeciw (Owoc-Kochańska Katarzyna),  9 – wstrzymujących się (Brambor 

Sabina, Czopek Miłosz,  Gliński Przemysław,  Maćkowiak Stefan, Nikolin Helena, Emanuela 

Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Widera Wiesław, Wieland Piotr)   podjęto Uchwałę Nr 

VI/58/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  25 kwietnia 2019r.  w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wschowa na 2019r. 

 

12) Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak przedstawiła projekt uchwały na 

druku Nr 62 w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

i Gminy Wschowa na lata 2019 – 2027. 

 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

W głosowaniu udział wzięło 21 radnych.  
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W wyniku głosowania imiennego, głosami: 11 – za (Baśczyn Franciszek, Brzechwa 

Władysław, Buczek Piotr,  Drobnik Michał,  Knaflewska-Walkowiak Hanna, Kola Krzysztof, 

Kowalczyk Jacek, Nachaj Agnieszka, Pawłowska Jolanta, Sobczuk Tadeusz, Zarzycka 

Wioletta),  1 – przeciw (Owoc-Kochańska Katarzyna),  9 – wstrzymujących się (Brambor 

Sabina, Czopek Miłosz,  Gliński Przemysław,  Maćkowiak Stefan, Nikolin Helena, Emanuela 

Stanek-Juśkiewicz, Świątek Elwira, Widera Wiesław, Wieland Piotr)   podjęto Uchwałę Nr 

VI/59/19 Rady Miejskiej we Wschowie z dnia  25 kwietnia 2019r.  w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wschowa na lata 2019 

– 2027. 

  

Ad.  11 

 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radna Elwira Świątek: 

1) prośba o naprawę nawierzchni asfaltowej pomiędzy ul. Nowe Ogrody a Buczyną, 

2) prośba o naprawę nawierzchni drogi gminnej prowadzącej do drugiej części ul. Nowe 

Ogrody (przy Parku Wolsztyńskim), chodzi o wypełnienie tłuczniem, 

3) prośba o uzupełnienie brakującej trelinki przy wjeździe do drugiej części ul. Nowe 

Ogrody (przy Parku Wolsztyńskim). 

2. Radny Piotr Wieland - prośba o wyremontowanie chodnika na ulicy Czereśniowej. 

3. Radny Jacek Kowalczyk: 

1) prośba o naprawę i pomalowanie ławek przy gł. ulicy K. Wielkiego, 

2) prośba o postawienie słupa ogłoszeniowego przy ul. K. Wielkiego przy tzw. 

Wieśniaku. 

4. Radny Michał Drobnik - prośba o zamontowanie ławek w obrębie Placu Kosynierów. 

5. Radna Katarzyna Owoc-Kochańska - wnosi o ujednolicenie aktów prawnych na stronach 

internetowych gminy. 

6. Radna Katarzyna Owoc-Kochańska - wnosi o ustalenie harmonogramu spotkań z 

organizacjami pozarządowymi oraz z grupami nieformalnymi w celu spełnienia ustaw o 

działalności pożytku publicznego i9 wolontariatu oraz o samorządzie gminnym. 

7. Radna Katarzyna Owoc-Kochańska - wnosi o pilne wyznaczenie obiektu, który spełniałby 

wymaganie niezbędne do stworzenia środowiskowego domu samopomocy. 

8. Radna Katarzyna Owoc-Kochańska - wnosi o włączenie w program opieki nad 

zwierzętami projektu współpracy z wolontariatem, edukacyjnych oraz zabezpieczyć 

środki w budżecie gminy. 

9. Radny Przemysław Gliński: 

1) co dalej z budżetem obywatelskim, 

2) czy będą składane wnioski w 2019r. na budowę dróg w ramach "Funduszu Dróg 

Samorządowych", 

3) jak wygląda bilans zysków i strat po zmianie oświetlenia ulicznego w gminie? 

10. Radny Piotr Buczek - wnosi o zmianę organizacji ruchu na ulicach Kopernika oraz Solnej. 

11. Radny Piotr Buczek - prosi o interwencję w GDDKiA w sprawie zmiany lokalizacji 

przejść dla pieszych w pasie drogi krajowej nr 12 na terenie m. Wschowa. 

12. Radny Wiesław Widera - prośba o zrobienie porządku na Cmentarzu Żydowskim przy ul. 

Reymonta i Sadowej we Wschowie. 

13. Radny Wiesław Widera - prośba o naprawę drogi gruntowej Alei Konstytucji 3-Maja. 

14. Radny Wiesław Widera - prośba o uwzględnienie w budżecie gminy na rok 2019 

zamontowania lamp oświetleniowych na odcinkach dróg nr 225 i 283. 

15. Radny Wiesław Widera - prośba o zamontowanie barierek dzielących chodnik z drogą 

krajową nr 12. 

 

Ad. 12 

 Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
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Przewodnicząca obrad Hanna Knaflewska-Walkowiak poinformowała, że protokół Sesji 

Rady Miejskiej został podpisany. 

Uwag nie wniesiono. 

  

Radna zaapelowała do radnych o składanie oświadczeń majątkowych, ponieważ 30 kwietnia 

mija termin. 

 

 

Radny Wł. Brzechwa jako Przewodniczący Komisji Rolnictwa poinformował, że po wizytacji 

dróg gminnych stwierdza się zły stan tych dróg. Radny zaapelował o wcześniejszy termin 

przeprowadzania remontów dróg. 

Radny P.Gliński odniósł się do treści artykułu - wywiadu jaki udzielił burmistrz na łamach 

gazety ABC: min. nt. struktury organizacyjnej Urzędu czy o zaniedbaniach Wschowy...  

Radny prosi o informację, czy burmistrz ma wiedzę nt. kondycji finansowej szpitala we 

Wschowie? 

Radny poinformował, że Klub Radnych PIS pełni dyżur w środy w siedzibie partii PIS we 

Wschowie. 

 

Radny Jacek Kowalczyk ma pytanie czy jest możliwość wycięcia drzew na Cmentarzu 

Żydowskim we Wschowie? 

Radna K. Owoc-Kochańska poinformowała, że taką decyzję należy uzgadniać z Gminą 

Żydowską, natomiast radny P.Gliński jako były komendant Straży Pożarowej,  stwierdził, że 

jeśli zagraża bezpieczeństwu, to należy to zrobić.  

 

Ad.  13   

 

Zakończenie obrad. 

  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca obrad podziękowała radnym  

i zebranym za udział w obradach i zamknęła VI Sesję Rady Miejskiej we Wschowie. 

 

 

 

                                                                             Przewodniczący   

                        Rady Miejskiej we Wschowie 

    

                        Hanna Knaflewska-Walkowiak 

Protokołowała: 

Maria Wilczak 


